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Äldreförvaltningen 
 

Kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) 
 

Protokoll nr 1 fört vid sammanträde för kommunstyrelsens pensionärsråd  

den 20 januari 2015, kl. 10.30-12:17 

 

Justerat den 23 januari 2015 

 

 

 

 

Lars Wettergren    Mats Danielson 

Ordförande     Vice ordförande 

 

 

Närvarande: 

 

Ordförande  Lars Wettergren (PRO) 

Vice ordförande Mats Danielson (SPF) 

 

Ledamöter  Per Hansson (PRO) 

                       Anita Jonsson (PRO) 

                                            Eva Birgitta Jacobsson (PRO) 

Kerstin Svenson (SPRF) 

Barbro Ottosson (SKPF) 

Birte Holmin (SPF) 

  Olle Eriksson (SPF) 

     

   

Ersättare  Donald Monvall (PRO) 

  Harry Wikner (PRO) 

  Ingrid Ollas (PRO) 

  Gun Gustafsson (PRO) 

  Anders Lidbeck (SPF) 

  Christina Teiner (SPF) 

Lena Hedquist (SPF) 

  Kerstin Rosenkvist Hedler (SPR) 

Anders Rehnström (SKPF) 

   

 

Adjungerad  Sirpa Pyörre, representant för IKINUORET 

 

Förhinder: Samtliga ledamöter och ersättare är närvarande 

 

Tjänstgörande ersättare: - 
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Närvarande tjänstemän: 

Direktören Eva Frunk-Lind, avdelningscheferna Raili Karlsson och Annmarie Ståhl, 

ekonomichefen Patrik Simonsson samt nämndsekreteraren Barbara Ahlmark som för dagens 

protokoll. 

 

 

1. Genomgång av närvaro 

 

Sekreteraren noterar närvaro.   

 

Sammanträdet öppnas av ordföranden Lars Wettergren, som välkomnar alla ledamöterna och 

ersättarna i rådet för år 2015. 

 

 

2. Val av ordförande och vice ordförande för år 2015 

 

Rådet beslutar enhälligt per acklamation att till ordförande välja om Lars Wettergren (PRO) 

och till vice ordförande Mats Danielson (SPF).    

 

 

3. Val av protokolljusterare  

 

Vice ordföranden Mats Danielson (SPF) utses att tillsammans med ordföranden Lars 

Wettergren (PRO) justera dagens protokoll.  

 

 

4. Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning 

 

Rådet godkänner dagordningen och beslutar att följande frågor tas upp under pkt 10: 

 

Artikel i Dagens Nyheter ”Fem minuter för klädbyte – i veckan”, publicerad 2015-01-19, 

rörande biståndsbedömning i Stockholms stads äldreomsorg 

 

Artikel i Dagens Nyheter ”Sveriges officiella statistik hotar att bli missvisande”, publicerad 

2015-01-18, rörande problem med urvalsundersökningar och konsekvens av svarsbortfall.  

 

Förslag att justerade protokoll från KPRs sammanträden delges rådets ledamöter och ersättare 

med e-post strax efter justeringen, samma med äldrenämndens protokoll. 

 

Förslag att ett seminarium anordnas för KPR med en avtackning av förra årets ledamöter och 

ersättare som inte är med i KPR 2015. 

  

KPR önskar få en presentation av stadens arbete för ökat stöd till anhöriga som vårdar sina 

närstående äldre. 

 

KPR önskar få studiebesök på Micasas inspirationsmiljöer i samband med ärendet till 

äldrenämnden den 27 januari 2015 § 11.   
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Förslag till äldreborgarrådet Clara Lindblom att halksydd bör utdelas gratis i samtliga äldre i 

staden. 

 

 

5. Anmälan av protokolljustering KPR 9/2014-12-09  

 

Anmälan med godkännande läggs till handlingarna.  

 

 

6. Anmälan av protokolljustering ÄN 9/2014-12-16 

 

Anmälan läggs till handlingarna.  

 

 

7. Genomgång av ärenden till äldrenämnden den 27 januari 2015 

 

§7 Verksamhetsplan 2015 för Äldrenämnden  

Dnr 122-5/2015 

 

Kommunfullmäktige har beslutat att tilldela äldrenämnden 156,6 mnkr netto för 2015 års 

verksamhet.  

I äldrenämndens uppdrag ingår stadsövergripande frågorna inom äldreomsorgen i Stockholms 

stad, bl.a. upphandling och avtalsförvaltning gällande vissa socialtjänstinsatser, 

stadsövergripande inspektioner, granskningar, verksamhets- och kvalitetsuppföljningar samt 

analys av stadens äldreomsorg, oavsett regiform. Vidare har äldrenämnden ett ansvar för att 

administrera övergripande utbildning, fortbildning, kompetensutveckling, bevaka arbetet med 

forskning och utveckling inom teknik och innovationer inom äldreomsorgen i samverkan med 

högskolor och universitet. 

En del av äldrenämndens verksamhet består också av myndighetsutövning, hantering av 

trygghetslarm, larmmottagning, m.m.  

Äldrenämnden fördelar bidrag till frivilligorganisationer som riktar sig mot äldre. Dessutom 

samverkar äldrenämnden med Storstockholms brandförsvar i brandpreventiva frågor.  

I februari 2015 flyttar äldreförvaltningens administrativa verksamheter till nya lokaler i Farsta 

centrum. Stockholms Trygghetsjour flyttar till nya lokaler belägna vid Medborgarplatsen.     

 

KPR tar del av ärendet och lämnar följande yttrande:  
”KPR anser att förvaltningen borde ha kommunicerat med rådet tidigare innan 

tjänsteutlåtandet blev färdigt så att rådets representanter gavs möjligheter att komma med 

synpunkter under framtagning av förvaltningens förslag till Verksamhetsplan för år 2015. 

 

KPR bör beredas möjligheter att vara delaktig i arbete med framtagning av nya 

förfrågningsunderlag för upphandling av hemtjänsten. 

 

Enligt KPR bör en bedömning av servicehusens roll i framtiden göras. Det gäller exempelvis 

behov, antal och inriktning samt vilken byggnadsmässig utformning som bedöms erforderlig. 

 

För 2014 har staden inte gjort någon egen brukarundersökning utan använder resultaten från 

Socialstyrelsens nationella undersökning. För dagverksamhet har staden gjort en egen 

undersökning.  
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Socialstyrelsens enkät till kommunerna är ett omfattande material som dels belyser 

hemtjänsten, dels särskilt boende för äldre i samtliga kommuner.  

 

Målgruppen för hemtjänsten är drygt 139 000 personer och för särskilt boende 68 000. 

Bortfallet på riksnivå för hemtjänsten är 33 % och 45 % för särskilt boende. Bland de som 

besvarat enkäterna ingår ”eget” svar och svar med hjälp av andra samt svar där annan person 

svarat för den enskildes räkning.  

 

Svaren i Stockholm har varit 9100 personer på hemtjänstenkäten vilket är 64,1 % av de 

tillfrågade. Detta är fem procentenheter lägre svarsfrekvens jämfört med föregående år. 26 % 

har besvarat enkäten själv eller ihop med någon annan person och för resterande 74 % har 

någon annan svarat för den enskildes räkning.  

 

För vård- och omsorgsenkäten i Stockholm svarade 2613 personer, vilket är 54 % av de 

tillfrågade. 65 % av svaren avgetts av den enskilde själv eller tillsammans med någon annan. 

För resterande 35 % har någon annan svarat för den enskildes räkning.  

 

Brukarundersökningar är ett instrument som kan vara viktiga för att bedöma en verksamhets 

kvalitet. Dock måste man säkra att mätfel inte får förekomma. Risk för mätfel finns varför 

enkätresultaten i detta fall måste tolkas med stor försiktighet. Tyvärr finns många exempel på 

att detta inte skett. 

 

Enligt KPR:s uppfattning bör staden genom äldrenämnden besluta anlita Stiftelsen 

Stockholms län Äldrecentrum för en analys av den nationella brukarundersökningens metodik 

och avge de förslag som bedöms erforderliga. 

 

KPR hänvisar också vidare till rådets ståndpunkt från föregående sammanträde den 9 

december 2014 om bidragen till pensionärsorganisationerna (§9 Fördelning av 

verksamhetsbidrag till ideella organisationer 2015) som lydde:  

 

Under år 2007 fördes en diskussion om hur bidrag till ideella organisationer skulle tas om  

hand när äldreförvaltningen ’ärvde’ bidragsgivningen. Det var bråttom och möten hölls 21 

nov och 12 dec. Ett tentativt förslag presenterades, och det var enighet om att en omprövning 

och höjning skulle ske snarast. Vårt förslag var redan då 50 kr per medlem. Tidigare hade 

PRO fått 42,22 kr per medlem, SPF 35,55 kr per medlem och RPG 41,71 per medlem. 

Förvaltningen fastlade bidraget till 40 kr per medlem. 

 

Diskussionen initierades av PRO/SPF som vid KPR-möte i januari 2007 fått se hur många 

andra ideella organisationer erhållit upp till ca 3000 kr per medlem. 

 

Äldreförvaltningens representant avled, och sedan dess har ingen velat kännas vid löften av 

snabb uppräkning! 

 

Ramböll lämnade 2010 ett PM om kriterierna för bidrag, men däri gavs ingen ledning till hur 

de större pensionärsorganisationernas bidrag skulle bedömas.  

 

2013 09 04 tillskrevs Kommunstyrelsen och påtalades att bidragen varit oförändrade sedan 

länge, och att det förväntades att de gamla löftena skulle infrias. Något svar har inte erhållits. 
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Nu fortsätter oviljan eller oförmågan att uppräkna bidragen till PRO, RPG och SPF, alltmedan 

utrymme finns för att bidragen till andra föreningar är stora, beräknade som kr/medlem. 

 

KPR hemställer om att äldrenämnden för år 2015 beslutar höja bidraget till 60 kr per medlem 

för de tre organisationerna. Bidragen bör därefter räknas årligen.”  

  

 

    §9 Slutredovisning Stimulansmedel eHälsa 2014 

Dnr 330-452/2014  

 

Kommunförbundet Stockholms län (KSL) har genom ansökan till Sveriges Kommuner och 

Landsting (SKL) fått ta del av Socialdepartementets nationella medel år 2014 för kommunal 

eHälsa om totalt 4,798 mnkr till länet. Medlen fördelades efter kommunernas storlek. 

Stockholms stad fick möjlighet att söka 1,086 mnkr. I tjänsteutlåtandet redovisas inom vilka 

områden medlen har beviljats och resultatet av satsningarna.  

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna. 

 

§10 Ungdomsbesök på vård- och omsorgsboenden 2014  

Dnr 340-456/2014  

 

Totalt har 57 vård- och omsorgsboenden blivit beviljade medel om 8,380 mnkr för 

ungdomsbesök under 2014. Samtliga boenden som ansökt har blivit beviljade medel.  

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna 

 

§11 Överenskommelse om Inspirationsmiljön mellan Äldreförvaltningen och Micasa 

Fastigheter   

Dnr 720-435/2014 

 

Äldreförvaltningen och Micasa Fastigheter har ingått ett partnerskap från 1 januari 2014 för 

att tillsammans utveckla inspirationsmiljön. Denna består av två fullt utrustade 

visningslägenheter, varav den ena riktar in sig på kvarboende i hemmet och den andra har 

vård- och omsorgsboende med heldygnsomsorg som inriktning. Parternas gemensamma 

ambition är att inspirationsmiljön ska kunna utgöra en mötesplats och koppla samman 

intressenter inom akademi, företag, sjukvård och omsorg med fokus på tekniska hjälpmedel 

och utformning av anpassningar i bostaden.  

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna. 

 

 

8. Förvaltningschefens information 

Förvaltningen arbetar nu med verksamhetsberättelsen 2014. Ärendet blir klart till 

äldrenämndens sammanträde den 24 februari 2015 och KPR får det till sitt sammanträde den 

17 februari 2015. 

 

 

9. Genomgång av KPR:s balanslista över rådets frågor till förvaltningen 

Anmälan av balanslistan genomgås och läggs till handlingarna. 
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10. Övriga frågor   

Direktören Eva Frunk Lind ger information i samband med båda artiklar i Dagens Nyheter 

samt svarar på övriga frågor. 

 

Det är möjligt att justerade protokoll från KPRs sammanträden delges rådets ledamöter och 

ersättare med e-post strax efter justeringen, samma med äldrenämndens protokoll. 

 

Förvaltningen kommer att anordna ett halvdagsseminarium för KPR och återkommer med 

program, tid och plats. Rådet kan överlämna sina förslag och frågor som bör fördjupas på 

detta seminarium. 

Förvaltningen återkommer med svar på rådets frågor rörande Verksamhetsplan 2015 till KPRs 

nästa sammanträde, inklusive en presentation av stadens arbete för ökat stöd till anhöriga som 

vårdar sina närstående äldre och aktiviteter för äldre. 

 

Ett studiebesök på Micasas inspirationsmiljöer för KPR kommer att anordnas under våren. 

 

KPR hade tidigare uttryckt sitt önskemål att under året 2015 ha sina sammanträden förlagda 

helst i Stadshuset eller i direkt närhet till Stadshuset.  

 

Förvaltningen fick svar från Stadshusets reception om att belastningen på Stadshusets 

sammanträdesrum är enorm och att det finns inga sammanträdesrum som kan rymma minst 20 

sittplatser vid bordet tillgängliga under angivna KPRs sammanträdestider. Det nästkommande 

rådets sammanträde kommer att äga rum i Stadsledningskontorets sammanträdeslokaler på 

Hantverkargatan 3 D. 

 

Äldreförvaltningen kommer att från och med den 15 februari 2015 sitta i fina och renoverade 

lokaler i Farsta Centrum där det kommer att finnas tillgängliga stora och välutrustade 

konferensrum.  

 

KPR beslutar att överlämna följande förslag till äldreborgarrådet Clara Lindblom: 

 

”Dela ut gratis halkskydd till alla Stockholms pensionärer. Detta skulle vara bra och billig  

Förebyggande insats och spara mycket lidande men också resurser inom vården. Några 

kommuner gör det redan och nu är det hög tid att Stockholm följer efter. 

 

Även halkbekämpning är på många håll i Stockholm nästan obefintlig och måste bli mycket 

bättre. Idag vågar många äldre inte gå ut utan sitter hemma och väntar på våren. Och den 

väntan kan bli lång.” 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Barbara Ahlmark 

 


